

ABOUT FINANCIAL AID

Al Akhawayn University has limited financial aid available to academically qualified students with demonstrated financial need. Students must complete the Financial Aid Application and submit all the required documents on or before the published deadline. Any applications received after the deadline will not be considered.

Undergraduate students are eligible for a grant or workstudy for a maximum of eight (8) semesters, a bank loan for up to nine (9) semesters. Graduate students are eligible for a maximum of four (4) semesters of full-time study with a grant or workstudy, a bank loan for a maximum of five (5) semesters. ***The semester(s) spent in the Language Center is/are included.***

Grant is maintained depending on the academic results obtained for each semester.

Documents required for the completion of the Financial Aid Application

- Completed and duly certified financial aid application;
- Parents' recent detailed pay slips showing both gross and net pay with all deductions made;
- Parents' occupation attestation(s) certified by the employer or a certificate of unemployment certified by the relevant authorities;
- Income attestation for financially independent or married applicants;
- Retirement income attestation(s) and certificate(s) of unemployment for retired parent(s), and attestation(s) showing former occupation;
- IGR : Attestation(s) of parent(s)' taxable revenues, delivered by the Tax Office;
- Trade Register and Patent Statement for company owners and / or managers;
- For self-employed, certified handwritten document declaring the estimated monthly income earned by the parents ;
- For farmers, an attestation of ownership of farming land delivered by the local authorities (The Caïd);
- Parents' bank statements for the last 12 months and an authenticated affidavit testifying to the non existence of any other bank accounts;
- An authenticated affidavit testifying to the non existence of any bank accounts for parents who do not have a bank account ;
- Acquisition contract if home is owned, or rent receipt if rented, with parents' attestations of non ownership;
- Parent(s) attestation(s) of ownership delivered by the Land Registry;
- Official certificate showing the student's legal guardian, in case of divorce or death of either parent;
- Certified copy of the degree(s) obtained : Baccalaureat and / or Bachelor's Degree;
- Secondary school records of the last three years for undergraduate applicants;
- Post-Bac academic records for graduate applicants;
- Copy of the applicant's National Identity Card;
- Copy of the parents' National Identity Cards;
- One passport-size color photograph of the applicant (to be attached on the first page);
- Family collective Entry of Birth Certificate;
- Parents and applicant's certified signatures on the financial aid application file;
- Personal essay (see box 19 above)

The University reserves the right to require any further information that is deemed necessary.

A PROPOS DE L'AIDE FINANCIERE

L'Université Al Akhawayn dispose d'une assistance financière limitée. Seuls les étudiants qui ont un bon dossier académique et qui ont un revenu modeste y sont éligibles. La demande d'assistance financière ne sera étudiée que si tous les documents requis parviennent à l'université avant la date limite indiquée. Toute demande incomplète ou déposée après la date limite n'aura pas de suite.

La réduction des frais d'études ou le travail à temps partiel sont accordés pour un maximum de huit (8) semestres pour les étudiants du Bachelor et de quatre (4) semestres pour les étudiants du Master. Le prêt bancaire peut être accordé pour une durée de neuf (9) semestres pour les étudiants du Bachelor et de cinq (5) semestres pour ceux du Master. ***Le(s) semestre(s) passé(s) au Centre de Langues sont compris dans les périodes sus indiquées.***

La reconduction de cette réduction dépend des résultats académiques obtenus pour chaque fin de semestre.

Documents requis pour le formulaire "Demande d'Aide Financière" (en deux exemplaires pour ceux qui postulent un crédit bancaire).

- Formulaire "Financial Aid Application" dûment rempli et légalisé;
- Bulletins de paie récents des parents détaillant le salaire brut et net avec toutes les déductions appliquées;
- Attestations de travail des parents délivrées par l'employeur ou une attestation de non travail certifiée conforme par les autorités compétentes;
- Attestation de revenu pour les étudiants mariés ou indépendants financièrement;
- Attestation du revenu de retraite et attestation de non travail pour les parents retraités et attestation indiquant la profession antérieure;
- IGR : Attestations relatives aux revenus imposables des parents, délivrées par la Direction des Impôts;
- Registre de Commerce, Patente et /ou Impôt sur les Sociétés;
- Pour les professions libérales, déclaration manuscrite sur l'honneur certifiant le revenu estimatif mensuel des parents,
- Pour les agriculteurs, attestation de propriété de terres agricoles délivrée par les autorités locales (le Caïd);
- Relevé de compte bancaire pour les 12 derniers mois accompagné d'une attestation sur l'honneur certifiant l'absence de tout autre compte bancaire;
- Attestation sur l'honneur certifiant l'absence de tout compte bancaire pour les parents qui ne possèdent pas de compte bancaire ;
- Contrat d'acquisition de la maison (propriété), ou reçu de loyer (bail) avec une attestation de non propriété / non imposition des parents;
- Attestation(s) de propriété des parents délivrée(s) par la Conservation Foncière (pour ceux qui postulent pour un **crédit bancaire**).
- Certificat de tutelle dûment légalisé au cas où les parent(s) sont divorcé(s) ou décédé(s);
- Copie légalisée des diplômes obtenus, Baccalauréat et ou Licence;
- Copie des relevés de notes des trois dernières années de l'enseignement secondaire (Niveau Bachelor);
- Copie des relevés de notes des années d'études au-delà du Bac (Niveau Masters);
- Copie légalisée de la Carte d'Identité Nationale du candidat;
- Copie légalisée des Cartes d'Identité Nationale des parents;
- Une photo d'identité récente en couleur du candidat, format passeport (à coller sur la première page);
- Certificat de vie collective;
- Signatures légalisées des parents et du candidat apposées sur le dossier de demande d'Aide Financière;
- Demande manuscrite expliquant les raisons d'avoir demandé l'aide financière.

L'université se réserve le droit de demander toute information supplémentaire qu'elle jugera nécessaire.